INTRODUCTION

This volume of the *United Nations Legislative Series* has been prepared for the use of the International Law Commission in its work on diplomatic and consular intercourse and immunities. The first part of the volume, which is devoted to national legislation, reproduces texts of laws and regulations received or indicated by Governments in response to a request addressed to them by the Secretary-General in October 1955. It also includes information supplied in the form of notes or memoranda explaining or setting out the relevant legislation in force in a particular country. It has only been possible to include information forwarded before November 1957, when this volume was sent to the printer.¹

The second part of the volume contains relevant provisions of treaties and international agreements. Owing to the number of treaties in this field, especially consular treaties, and in view of the fact that many of the provisions in these treaties are identical, reproduction has been limited to treaty provisions which, it is believed, taken together represent the various principles governing diplomatic and consular intercourse and immunities.

INTRODUCTION

Le présent volume de la Série législative des Nations Unies a été conçu pour faciliter les travaux de la Commission du droit international sur les relations et immunités diplomatiques et consulaires. Dans la première partie, qui est consacrée à la législation nationale, on a reproduit le texte des lois et règlements que les gouvernements ont communiqués ou signalés à la suite de la demande que le Secrétaire général leur avait adressée en octobre 1955. On y a également rassemblé les renseignements fournis, en les présentant sous la forme de notes et de mémorandums qui expliquent ou exposent la législation pertinente en vigueur dans tel ou tel pays. On n'a pu faire figurer dans cette partie que les renseignements parvenus avant le mois de novembre 1957, époque à laquelle le présent volume a été mis sous presse².

Dans la deuxième partie, on trouvera les dispositions pertinentes de traités et d'accords internationaux. En raison du nombre des traités qui existent dans ce domaine, notamment des traités consulaires, et du fait que beaucoup de dispositions qui figurent dans ces traités sont identiques, on s'est borné à reproduire des dispositions qui, considérées globalement, ont paru représenter les différents principes qui régissent les relations et immunités diplomatiques et consulaires.

² Des renseignements reçus après novembre 1957 figurent en annexe (p. 491).

¹ Additional information received after November 1957 will be found in an annex (p. 491).